
PROTOKÓŁ NR L/06

L  sesji  Rady  Miasta  Bolesławiec  odbytej  w  dniu  28  czerwca 
2006  r. w  Sali  Rajców Ratusza  –  Rynek 41,  II  p.  pod  przewodnictwem 
radnego Stanisława Małkowskiego – Przewodniczącego Rady Miasta.

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00
Sesję przerwano o godz. 13.50

Ustawowy skład Rady – 21 radnych

Obecnych wg listy obecności było 19  radnych

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Piotr Roman - Prezydent Miasta
2. Karol Stasik - Z-ca Prezydenta Miasta
3. Mirosława Mitek - Skarbnik Miasta
4. Tadeusz Grzesik - Radca Prawny Urzędu Miasta
5. Przedstawiciele  kadry  kierowniczej  Urzędu  Miasta,  jednostek 

organizacyjnych  gminy  miejskiej,  organizacji  społecznych 
i politycznych oraz goście L sesji

6. Prasa i Telewizja Lokalna „Azart-Sat” w Bolesławcu

(Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2)

Przed rozpoczęciem sesji  Prezydent  Miasta Piotr  Roman oraz wszyscy 
zebrani  podziękowali  za  lata  pracy  Panu  Lesławowi  Kasprzyckiemu  – 
Dyrektorowi  Szkoły  Podstawowej  Nr  2,  w  związku  z  jego  odejściem  na 
emeryturę. 

Następnie  Prezydent  Miasta  złożył  gratulacje  nowo  powołanym 
Dyrektorom placówek oświatowych w Bolesławcu:
- Pani Łucji Wyrzykowskiej – Dyrektor SP Nr 2;
- Pani Ludmile Rutka – Dyrektor GS Nr 3;
- Pani Krystynie Gerwatowskiej – Dyrektor MPP Nr 2;
- Pani Barbarze Dąbrowskiej – Bugaj – Dyrektor SP Nr 3.
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Przebieg sesji:

Ad 2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad L sesji.    

Ustalony  porządek  obrad  L  sesji  radni  otrzymali 
w zawiadomieniach, w terminie ustawowym.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poinformował,  że  Prezydent  Miasta 
w  ustawowym terminie  złożył  dodatkowy  projekt  uchwały,  który  nie  został 
uwzględniony w zawiadomieniach o sesji. W związku z tym Przewodniczący 
Rady  Miasta,  na  wniosek  Prezydenta  Miasta,  zaproponował  uzupełnienie 
ustalonego  porządku  obrad  w  punkcie  11.  „Projekty  uchwał  Rady  Miasta” 
o podpunkt 11.14., tj. projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia od 
Zarządu  Województwa  Dolnośląskiego  zadania  powierzonego  –  prowadzenia 
w Bolesławcu Filii Dolnośląskiej Biblioteki Pedagogicznej Oddział w Jeleniej 
Górze. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  porządek  obrad 
i  stwierdził,  że  Rada  Miasta  przyjęła  porządek  obrad  L  sesji, 
z uwzględnieniem zaproponowanej przez niego zmiany – większością głosów, 
tj. 16 głosami „za” (3 radnych nie brało udziału w głosowaniu), w następującym 
brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad L sesji. 
3. Przyjęcie protokołów XLVIII i XLIX sesji Rady Miasta. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał i oświadczenia Rady Miasta Bolesławiec 

podjętych na XLVIII sesji w dniach 24 maja 2006 r. i 7 czerwca 2006 r. oraz 
na XLIX sesji w dniu 7 czerwca 2006 r. 

5. Informacje:
5.1. Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych 

w okresie międzysesyjnym,
5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 

w okresie międzysesyjnym.
6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
7. Sprawozdanie z realizacji strategii rozwiązywania problemów społecznych 

ze  szczególnym  uwzględnieniem  programów  pomocy  społecznej, 
profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów alkoholowych i  innych,  których 
celem jest integracja osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka. 

Tworzenie gminnego systemu profilaktyki i opieki nad dziećmi i rodziną.
Stan wdrożenia lokalnych programów pomocy społecznej przy wzięciu 

pod uwagę potrzeb przedstawionych przez Dyrektora MOPS, w tym prace 
społecznie użyteczne na rzecz miasta. 

2



8. Rozpatrzenie  informacji  wojewódzkiego  inspektora  ochrony  środowiska 
o stanie środowiska na obszarze województwa.

9. Inwestycje i remonty w placówkach oświaty, kultury i sportu.
10. Stan realizacji inwestycji pn.: „Oczyszczanie ścieków w gminie     miejskiej 

Bolesławiec” – stan zaawansowania inwestycji.
11.  Projekty uchwał Rady Miasta:

11.1. w  sprawie  powierzenia  Gminie  Miejskiej  Bolesławiec  realizacji 
własnego  zadania  oświatowego  Gminy  Wiejskiej  Bolesławiec 
w  zakresie  kształcenia,  wychowania  i zapewnienia  opieki  dzieciom 
w wieku przedszkolnym,

11.2. w sprawie Programów Zdrowotnych Gminy Miejskiej Bolesławiec na 
2006 rok, 

11.3. o zmianie uchwały nr XXIV/344/05 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 
25 maja 2005 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu 
na realizację inwestycji pn.: „Oczyszczanie ścieków w Bolesławcu”, 
współfinansowanej z funduszu Unii Europejskiej Funduszu Spójności 
(ISPA),  zmienionej  uchwałami:  nr  XXXV/349/05  Rady  Miasta 
Bolesławiec z dnia 15 czerwca 2005 r. oraz nr XL/385/05 Rady Miasta 
Bolesławiec z dnia 26 października 2005 r.,

11.4. w sprawie zmiany Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla Miasta 
Bolesławiec na lata 2006-2010,

11.5. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2006 rok,
11.6. w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Gminy  Miejskiej  Bolesławiec  za  I  półrocze  oraz  informacji 
o  przebiegu  wykonania  za  I półrocze  planów  finansowych 
samorządowych instytucji kultury,

11.7. w sprawie nadania statutu Urzędowi Miasta Bolesławiec,
11.8. w sprawie ramowego planu pracy Rady Miasta Bolesławiec na okres II 

półrocza 2006r.,
11.9. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Bolesławiec na okres II półrocza 2006 roku,
11.10. w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miasta 

Bolesławiec na okres II półrocza 2006 roku,
11.11.  w  sprawie  wyrażenia  woli  przystąpienia  do  programu  „Nowa 

Starówka”,
11.12.  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego  miasta  Bolesławiec  –  dla  terenu  przemysłowego 
zlokalizowanego w rejonie ulic Augusta Cieszkowskiego i Tadeusza 
Kościuszki,

11.13.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego miasta  Bolesławiec  -  dla  terenu 
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przemysłowego zlokalizowanego w rejonie ulic Tadeusza Kościuszki 
i Modłowej,

11.14.  w  sprawie  wyrażenia  woli  przejęcia  od  Zarządu  Województwa 
Dolnośląskiego zadania powierzonego – prowadzenia w Bolesławcu 
Filii  Dolnośląskiej  Biblioteki  Pedagogicznej  Oddział  w  Jeleniej 
Górze. 

12.Sprawy organizacyjne:
12.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.
13.Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Ad 3. Przyjęcie protokołów XLVIII  i XLIX sesji Rady Miasta. 

Zgodnie  ze  Statutem  Miasta  Bolesławiec  protokoły  XLVIII  sesji 
Rady Miasta odbytej w dniach 24 maja 2006 r. i 7 czerwca 2006 r. oraz XLIX 
sesji Rady Miasta odbytej w dniu 7 czerwca 2006 r., były wyłożone do wglądu 
w Referacie Organów Gminy Miejskiej – oraz w czasie obecnej sesji.

Protokoły XLVIII sesji Rady Miasta odbytej w dniach 24 maja 2006 r. 
i 7 czerwca 2006 r. oraz XLIX sesji Rady Miasta odbytej w dniu 7 czerwca 2006 
r. zostały przyjęte bez zmian i poprawek.

Ad  4.  Sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  i  oświadczenia  Rady  Miasta 
Bolesławiec podjętych na XLVIII sesji w dniach 24 maja 2006 r. 
i 7 czerwca 2006 r. oraz na XLIX sesji w dniu 7 czerwca 2006 r. 

Pisemne  sprawozdanie  na  w/w  temat  radni  otrzymali  przed  sesją, 
w terminie statutowym.

Zdzisław  Abramowicz  poruszył  temat  oświadczenia  przyjętego  przez 
Radę Miasta podczas XLVIII sesji. Zdaniem radnego konieczne będzie kolejne 
stanowisko Rady Miasta w tej sprawie.

W/w  sprawozdanie  Rada  Miasta  przyjęła  większością  głosów,  tj.  16 
głosami  „za”  (3  radnych  nie  brało  udziału  w  głosowaniu),  do  akceptującej 
wiadomości. 

SPRAWOZDANIE – zał. nr 3
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Ad 5. Informacje:
5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 

międzysesyjnym. 

Na w/w temat zabrał głos Prezydent Miasta Piotr Roman.

INFORMACJA – zał. nr 4

Ponadto  Prezydent  Miasta  poinformował  o  problemach  związanych 
z organizacją koncertu „Tu es Petrus”. Okazało się, że Bolesławiec nie spełnia 
warunków  organizacji  tego  typu  imprez,  stawianych  przez  straż  pożarną 
w zakresie zabezpieczenia przeciwpożarowego. Prezydent oświadczył, że wobec 
takiego stanowiska straży pożarnej prawdopodobnie trzeba będzie zrezygnować 
z koncertu.

W dyskusji udział wzięli:

Radny Jan Paździora poruszył  temat wyrażania  zgody na użycie herbu 
miasta Bolesławiec.

Do  powyższego  ustosunkował  się  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman, 
wyjaśniając,  że  zgodnie  z  §  6  ust.  3  Statutu  Miasta  Bolesławiec  „zasady 
używania herbu i barw Gminy oraz insygniów władz określa Rada w odrębnej 
uchwale”, co Rada Miasta Bolesławiec uczyniła. 

Radny Józef Pokładek spytał, o jakich gruntach jest mowa w informacji 
dotyczącej bezprzetargowej sprzedaży gruntów przy ul. Jana Pawła II oraz czy 
były  przeprowadzane  rozmowy  z  przedstawicielami  „TESCO”  w  sprawie 
rozbudowy parkingu w celach budowy stacji paliw. Poprosił także obecnego na 
sali Z-cę Komendanta Powiatowego PSP o ustosunkowanie się do wypowiedzi 
Prezydenta Miasta odnośnie organizacji koncertu „Tu es Petrus”. 

 
Odpowiedzi na pierwsze pytanie radnego udzielił Naczelnik Wydz. MiG 

Jan  Kisiliczyk,  który  wyjaśnił,  że  informacja  Prezydenta  Miasta  dotyczyła 
niewykonania  prawa  pierwokupu  w  stosunku  do  działek  niezabudowanych 
położonych przy ul. Jana Pawła II.  Dotyczy to udziałów w działce położonej 
w  pobliżu  kościoła  (plac  przed  sklepem  „Biedronka”).  Dwóch  z  czterech 
udziałowców  postanowiło  zbyć  swoje  udziały  na  rzecz  pozostałej  dwójki 
i w związku z tym miasto nie wykonało prawa pierwokupu. 
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Z kolei Prezydent Miasta Piotr Roman odniósł się do sprawy rozbudowy 
parkingu  przy  „TESCO”.  Poinformował,  że  sprawa  ta  jest  dość  złożona, 
ponieważ w przypadku budowy stacji  benzynowej inwestor  jest  inny,  niż  na 
początku,  kiedy  była  mowa o  parkingu.  Prezydent  oświadczył,  że  cały  czas 
trwają rozmowy na ten temat, a jeżeli okaże się to niemożliwe, to będą szukane 
inne  sposoby  na  wykonanie  parkingu.  Prezydent  nawiązał  także  do  tematu 
koncertu  „Tu  es  Petrus”.  Stwierdził,  że  w  przypadku  zastosowania  się  do 
warunków stawianych przez bolesławiecką straż pożarną, nie mógłby się odbyć 
koncert Dody w Gryfowie, na który przyszło 20 tys. ludzi, ani koncert „Tu es 
Petrus”  w  Kłodzku,  na  który  przyszło  30  tys.  ludzi.  W  przypadku 
bolesławieckiego koncertu jedynym miejscem do zaakceptowania jest stadion 
miejski, na co organizatorzy koncertu nie wyrażają zgody. 

Zdaniem  radnego  Zdzisława  Abramowicza  w  świetle  unormowań 
prawnych  obowiązujących  w  Polsce  lepiej  zrezygnować  z  organizowania 
masowej imprezy. 

Prezydent Miasta Piotr Roman nie zgodził się ze zdaniem poprzednika. 
Stwierdził, że takie podejście do sprawy jest absurdalne, bowiem oznaczałoby to 
rezygnację z takich imprez jak: „Święto Ceramiki” czy koncert w Sanktuarium. 

W powyższej sprawie głos zabrał także Z-ca Komendanta Powiatowego 
PSP  w  Bolesławcu  Jerzy  Kieler,  który  zapoznał  zebranych  z  przepisami 
prawnymi dotyczącymi organizacji  imprez masowych. Wyjaśnił,  że krzesełka 
powinny być trudno zapalne, atestowane i z certyfikatem. Powinny być także 
zachowane odpowiednie  wymiary przejścia.  Kolejnym wymogiem jest  to,  że 
krzesła  muszą  być  mocowane  do  podłoża  lub  między  sobą  oraz  ustawione 
w  rzędy.  Muszą  być  również  spełnione  odpowiednie  warunki  ewakuacji. 
Zgodnie z prawem na 100 osób należy przewidzieć co najmniej 60 cm drogę 
ewakuacyjną.  Stadion miejski  nie spełnia  tych wymogów -  szerokości  wyjść 
i  dróg  ewakuacyjnych  są  zdecydowanie  zbyt  małe.  Ponadto  brakuje 
zabezpieczenia poziomów pomiędzy płytą stadionu a widownią. Na zakończenie 
Komendant stwierdził, że w Bolesławcu nie ma niestety terenu spełniającego 
wymogi prawne związane z organizacją imprez na 10 tys. osób. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  zauważył,  że  gdyby  w  innych  krajach 
obowiązywały  takie  przepisy  prawne  jak  w  Polsce,  to  doprowadziłoby  to 
likwidacji większości kawiarni w Paryżu, a Mundial nie doszedłby do skutku.

 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada w/w informację przyjęła 

do akceptującej wiadomości.
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5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 
w okresie międzysesyjnym. 

Powyższą  informację  przedstawił  Przewodniczący  Rady  Miasta,  który 
poinformował, że:
- skierował pod obrady Wysokiej Rady trzy projekty uchwał:

1) w sprawie ramowego planu pracy Rady Miasta Bolesławiec na okres II 
półrocza 2006 r.,

2) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Bolesławiec na okres II półrocza 2006 r.,

3) w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji  stałych Rady Miasta 
Bolesławiec na okres II półrocza 2006 r.,

- zgodnie z art. 24 h ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym radni zobowiązani są 
do  złożenia  ostatniego  oświadczenia  majątkowego  na  dwa  miesiące  przed 
upływem kadencji. Ostatnim dniem IV kadencji jest 26 października 2006 r., tak 
więc oświadczenia należy złożyć do 26 sierpnia br. 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada w/w informację przyjęła 
do akceptującej wiadomości.  

Ad 6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady Miasta  przypomniał,  że  zgodnie  z  §  40 Statutu 
Miasta  Bolesławiec  interpelacje,  zapytania  i  wnioski  radnych  winny  być 
składane na ręce Przewodniczącego Rady Miasta w formie pisemnej.

6.1. radny Jan Paździora
6.1.1. dlaczego  stosuje  się  dyskryminację  kobiet  ze  względu  na  wiek 

w  prowadzonych  obecnie  badaniach  mammograficznych?  Dotarły  do 
mnie  informacje  skarżących  się  kobiet,  które  wiosną  zgłaszały  się  na 
badania, a ordynator oddziału ginekologicznego odmawiał im, twierdząc, 
że niedługo będą one wykonywane przez Miasto. Teraz okazało się, że są 
ograniczenia  wiekowe,  a  w  szpitalu  powiedziano  paniom,  że  badania 
możliwe są dopiero za rok.

6.1.2.  mieszkańcy  ul.  Zygmunta  Augusta  proszą  o  uzupełnienie  piasku 
w piaskownicach znajdujących się w parku Waryńskiego.

6.1.3. proponuję  przywrócenie  organizowania  w  Bolesławcu  wyścigu 
kolarskiego „Grody Piastowskie”. 
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6.1.4. wnioskuję o udzielenie odpowiedzi na wystąpienie Pana Stefana Czernka. 
W załączeniu pakiet pism w powyższej sprawie.

ZAŁĄCZNIK NR 5

6.2. radny Zdzisław Abramowicz
6.2.1. proszę o rozwiązanie problemu związanego z potokiem przy ul. Willowej. 

Jest  on  zanieczyszczany  przez  działkowiczów  i  przechodniów,  a  po 
zatkaniu przelewu woda zalewa domy mieszkalne.

6.2.2.  wnioskuję  o  upamiętnienie  w  formie  tablic  martyrologii  Polaków 
i żołnierzy alianckich w Bolesławcu w okresie II wojny światowej. 

ZAŁĄCZNIK NR 6

6.3. radny Stanisław Andrusieczko
6.3.1. w  dniu  26  czerwca  br.  dokonano  częściowego  demontażu  urządzeń 

zabawowych w parku Waryńskiego.  Pozostawiono wystające elementy, 
które  mocowały  urządzenia.  Stwarzają  one  niebezpieczeństwo  dla 
bawiących  się  dzieci.  Należy  zabezpieczyć  te  miejsca  lub  usunąć 
wystające elementy. 

6.3.2. w parku Waryńskiego, przy głównej alejce, jedna z lamp utrzymuje się 
jedynie  na  przewodzie  elektrycznym,  co  stwarza  niebezpieczeństwo. 
Proszę o usunięcie tego zagrożenia.

6.3.3. z ul. Piastów, przed skrzyżowaniem z ul. Spokojną, podczas robót zdjęto 
znak drogowy „ustąp pierwszeństwa”. Proszę o ponowne ustawienie znaku w 
tym miejscu, ponieważ jego brak stwarza niebezpieczeństwo.

ZAŁĄCZNIK NR 7

6.4. radny Andrzej Czeczutka
6.4.1. wnioskuję o wszczęcie działań związanych z likwidacją szkód po burzach. 
Proszę o usunięcie piachu spływającego na ulicę Zabobrze z dróg bocznych.

ZAŁĄCZNIK NR 8

6.5. radny Eugeniusz Kowalski
6.5.1. jak wygląda sprawa budowy oświetlenia przy ul. Spacerowej?

8



ZAŁĄCZNIK NR 9

6.6. radny Leszek Chudzik
6.6.1. mieszkańcy  ulic  Storczyków,  Stokrotek  i  Dolne  Młyny  proszą 

o zamontowanie spowalniaczy ruchu drogowego.

6.6.2. mieszkańcy os. Kwiatowego proszą o interwencję w sprawie ograniczenia 
prędkości motocyklistów jeżdżących po drogach osiedlowych.

ZAŁĄCZNIK NR 10

6.7. radny Stanisław Szypulski
6.7.1.  jakie podjęto działania w celu bezpiecznego wypoczynku nad wodami 
otwartymi  gminy  miejskiej?  Jak  przebiega  współpraca  z  dzierżawcami 
i  właścicielami  tych  wód  dotycząca  utrzymania  porządku 
i zapewnienia bezpieczeństwa? Kto z ramienia Miasta za to odpowiada? 

ZAŁĄCZNIK NR 11

6.8. radny Bolesław Nowak 
6.8.1.  mieszkańcy  ul.  Brzozowej  proszą  o  zamontowanie  progów 
spowalniających.  Pozytywne rozpatrzenie  ich prośby jest,  w moim odczuciu, 
zasadne  z  uwagi  na  fakt,  iż  ulica  ta  jest  bardzo  wąska  i  przejeżdżają  nią 
samochody  udające  się  do  dwóch  warsztatów  naprawczych.  Często,  po 
naprawie, testują samochody z dużą szybkością na odcinku prostym, co stwarza 
znaczne niebezpieczeństwo dla mieszkańców, a zwłaszcza dzieci. Mieszkańcy 
ulicy posiadający samochody mają problemy z wyjazdem z garaży na ulicę. 

ZAŁĄCZNIK NR 12

6.9. radny Józef Pokładek
6.9.1.  proszę  o  sprawdzenie,  na  czyj  wniosek  ustawiono  znaki  drogowe 
dotyczące ustanowienia ul. Stolarskiej ulicą jednokierunkową. 
 

ZAŁĄCZNIK NR 13

Ad  7.    Sprawozdanie  z  realizacji  strategii  rozwiązywania  problemów   
społecznych ze szczególnym uwzględnieniem programów pomocy 
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społecznej,  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów 
alkoholowych i innych, których celem jest integracja osób i rodzin 
z  grup  szczególnego  ryzyka.  Tworzenie  gminnego  systemu 
profilaktyki  i  opieki  nad  dziećmi  i  rodziną.  Stan  wdrożenia 
lokalnych programów pomocy społecznej przy wzięciu pod uwagę 
potrzeb przedstawionych przez Dyrektora MOPS, w tym prace 
społecznie użyteczne na rzecz miasta.

Sprawozdanie  z  realizacji  strategii  rozwiązywania  problemów 
społecznych Gminy Miejskiej Bolesławiec w okresie od lipca 2005 r. do maja 
2006 r. radni otrzymali w terminie statutowym.

sprawozdanie – zał. nr 14 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Huberta  Prabuckiego,  postanowiła 
odstąpić od referowania sprawozdania.

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada powyższe sprawozdanie 
przyjęła do akceptującej wiadomości. 

Ad  8.  Rozpatrzenie  informacji  wojewódzkiego  inspektora  ochrony 
środowiska o stanie środowiska na obszarze województwa. 

Informację na powyższy temat radni  otrzymali  przed sesją,  w terminie 
statutowym. 

INFORMACJA – zał. nr 15 

Powyższą informację przedstawili Panowie Piotr Hanula i Piotr Barański 
z  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony  Środowiska,  przy  pomocy  pokazu 
multimedialnego. 

W dyskusji udział wzięli:

Radny  Stanisław  Andrusieczko,  nawiązując  do  informacji  o  stanie 
czystości powietrza (str. 7), zauważył, że w opisie instytucji będących głównymi 
źródłami emisji zanieczyszczeń do powietrza ujęte jest stwierdzenie, iż „zakład 
nie jest nadmiernie uciążliwy dla środowiska”. Radny poprosił o wyjaśnienie, 
dlaczego  zapis  ten  nie  widnieje  w  opisie  Zakładu  Energetyki  Cieplnej  oraz 
Zakładów Ceramicznych „Bolesławiec”. 
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Wyjaśnień udzielił Pan Piotr Barański, informując, że Bolesławiec nie jest 
miejscowością,  w  której  wytwarzane  są  większe  ilości  zanieczyszczeń 
powietrza.  W ciągu  ostatnich  pięciu  lat  stan  ten  znacznie  się  poprawił.  Nie 
można stwierdzić, że w Bolesławcu znajduje się obiekt mający zdecydowany 
wpływ na stopień zanieczyszczenia powietrza. W przeszłości obiektem takim 
były Zakłady Chemiczne „Wizów”, znajdujące się w rejonie Bolesławca, jednak 
stan ten zdecydowanie się poprawił. Pan Piotr Barański poinformował także, że 
w Bolesławcu nie są prowadzone specjalne badania o stopniu zanieczyszczenia 
powietrza,  a  informacje  ujęte  w  omawianym materiale  w  większym stopniu 
dotyczą powiatu bolesławieckiego.

 Radny Jan Paździora poruszył temat klasyfikacji jakości wód rzeki Bóbr 
w 2005 r. Poinformował, że z opracowania służby hydrogeologicznej kopalni 
„Konrad”  dowiedział  się,  że  wrzut  wody  poprawia  jakość  wody  Bobrzycy 
i poza nią. Z kolei z przedstawionych materiałów wynika, że stan wody w rzece 
Bóbr  poniżej  ujścia  Bobrzycy  jest  gorszy  niż  w  odcinku  górniczym.  Radny 
poprosił o wyjaśnienie takiego stanu rzeczy.  
 

Odpowiedzi  udzielił  Przewodniczący  Rady  Miasta,  informując,  że 
w przypadku wód poniżej ujścia Bobrzycy stan zanieczyszczenia wody badany 
jest  przed  ujściem  rzeki.  Gdyby  informacja  dotyczyła  wód  powyżej  ujścia 
Bobrzycy,  to  wówczas  zaistniałby  problem,  o  którym  wspomniał  radny  Jan 
Paździora. 

Wypowiedź  uzupełnił  Pan  Piotr  Hanula  w  oparciu  o  wykres 
przedstawiający klasyfikację jakości wód rzeki Bóbr w 2005 r. (str. 4). 

Radny  Stanisław  Szypulski  zwrócił  uwagę  na  problem  dotyczący 
wyginięcia ryb w Bobrzycy od momentu uruchomienia oczyszczalni ścieków 
w Warcie Bolesławieckiej.  W związku z tym radny spytał,  czy w materii  tej 
prowadzone  są  jakiekolwiek  badania  oraz  czy  bierze  się  pod  uwagę  koszty 
ponoszone przez oczyszczalnie na zakup stosowanych przez nie komponentów. 
Zdaniem  radnego  zbiorniki  wielu  zakładów  czyszczone  są  poprzez 
wypłukiwanie. 

Do powyższego ustosunkował się Pan Piotr Hanula, oznajmiając, że nie 
wyklucza, iż zakłady postępują w taki właśnie sposób. Dodał,  że Inspektorat 
prowadzi  monitoring  rzeki  12  razy  w  roku,  jeżeli  jednak  są  sygnały 
o zanieczyszczaniu rzeki przez dany zakład, wówczas niezwłocznie pobierana 
jest próbka wody do badania. Następnie na podstawie wyników laboratoryjnych 
prowadzona jest klasyfikacja określająca jakość wody. 
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Głos w dyskusji zabrał także Z-ca Prezydenta Miasta Karol Stasik, który 
poinformował o prośbie mieszkańców ul. II Armii Wojska Polskiego w sprawie 
zamontowania  ekranów  ochronnych,  szczególnie  przy  wlocie  do  miasta  od 
strony ul. Zgorzeleckiej. Prezydent zauważył, że w przedłożonych materiałach 
napisane  jest,  iż  w  miejscu  tym  stwierdzono  przekroczenie  hałasu. 
Poinformował,  że  problem  ten  zgłoszony  został  Generalnej  Dyrekcji  Dróg 
Krajowych i Autostrad, według której nie ma możliwości wykonania ekranów, 
ponieważ droga istniała przed postawieniem budynków. 

Do powyższego odniósł się Pan Piotr Hanula, informując, że problem ten 
należy  bezpośrednio  zgłosić  do  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony 
Środowiska,  który  przeprowadzi  kontrolę  hałasu  w  tej  okolicy.  Być  może 
wnioski  kontroli  wpłyną  na  zmianę  decyzji  Generalnej  Dyrekcji  Dróg 
Krajowych i Autostrad.

Prezydent Miasta Piotr Roman nawiązał do kwestii pomiaru emisji hałasu 
do  środowiska  z  działalności  hotelu  „SHANGHAI”.  W  wyniku  kontroli 
Wojewódzki  Inspektorat Ochrony Środowiska stwierdził przekroczenie normy 
hałasu.  W  związku  z  powyższym  tutejsza  Delegatura  przekazała  wyniki 
pomiarów Staroście Bolesławieckiemu oraz wniosła o wszczęcie postępowania. 
Prezydent Miasta spytał, czy znane są jakiekolwiek informacje z toczącego się 
postępowania. 

Pan Piotr Hanula poinformował, że nie posiada żadnych informacji na ten 
temat.

Radny Lesław Chudzik spytał, czy Inspektorat prowadzi badania poziomu 
zanieczyszczenia światłem. 

Odpowiedzi udzielił Pan Piotr Hanula, informując, że nie wykonują tego 
typu badań. 

Następnie radny Jarosław Kowalski poinformował, że MZGK Sp. z o.o. 
w  Bolesławcu  posiada  zintegrowane  pozwolenie  na  przetwarzanie, 
unieszkodliwianie  i  składowanie  odpadów  komunalnych,  wydane  przez 
Wojewodę  Dolnośląskiego  dla  Zakładu  w  Trzebieniu.  Radny  spytał,  ile 
zakładów znajdujących się  na terenie Dolnego Śląska posiada takie pozwolenie 
oraz ile zakładów może je otrzymać do kwietnia 2007 r. 

 Pan Piotr Hanula, odpowiadając na pytanie radnego, poinformował, że 
obecnie  zintegrowane  pozwolenie  posiada  wyłącznie  MZGK  Sp.  z  o.o. 
w Bolesławcu. 
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Wypowiedź  uzupełnił  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  który 
poinformował, że w porozumieniu koalicyjnym zawarty był warunek dotyczący 
możliwości  wprowadzenia  podatku  śmieciowego.  Być  może  w  najbliższym 
czasie uda się taki podatek wprowadzić, co znacznie ułatwi działalność MZGK. 

Radny Hubert Prabucki zwrócił uwagę na fakt, że jeszcze 10 lat temu stan 
czystości  powietrza  w  Bolesławcu  był  regularnie  monitorowany  przez 
miejscową  stację  sanitarno  –  epidemiologiczną,  a  obecnie  monitoring  jest 
zdecydowanie rzadziej przeprowadzany.

Wyjaśnień  udzielił  Pan  Piotr  Barański,  który  poinformował,  że 
stacje  sanitarno  –  epidemiologiczne  prowadzą  pomiary  zanieczyszczenia 
powietrza pyłem. Inspektorat Ochrony Środowiska prowadzi jedynie pomiary 
zanieczyszczenia powietrza sekwencjami gazowymi. W przypadku Bolesławca 
stosowana jest tzw. metoda pasywna, polegająca na montowaniu odpowiednich 
filtrów. 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada powyższe sprawozdanie 
przyjęła do akceptującej wiadomości.

Ad 9. Inwestycje i remonty w placówkach oświaty, kultury i sportu. 

Informację na powyższy temat radni  otrzymali  przed sesją,  w terminie 
statutowym. 

INFORMACJA – zał. nr 16

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania powyższej informacji. 

Naczelnik  Wydz.  SP  Krystyna  Boratyńska  poinformowała,  że  dane 
zawarte  w  informacji  powinny  zostać  uzupełnione,  bowiem  była  ona 
sporządzana  w  połowie  czerwca  br.,  a  od  tego  czasu  odbyły  się  wszystkie 
przetargi planowane na miesiąc czerwiec. Od 1 lipca br.  rozpoczną się prace 
remontowe, w tym prace związane z termomodernizacją Centrum Rehabilitacji 
Dzieci i Osób Dorosłych. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  pogratulował  Prezydentowi  Miasta 
obszernego zakresu inwestycji w palcówkach oświaty, kultury i sportu.

Rada Miasta przyjęła powyższą informację do akceptującej wiadomości. 
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Ad  10.  Stan  realizacji  inwestycji  pn.:  „Oczyszczanie  ścieków  w  gminie 
miejskiej Bolesławiec” – stan zaawansowania inwestycji.

Informację na powyższy temat radni  otrzymali  przed sesją,  w terminie 
statutowym. 

INFORMACJA – zał. nr 17

Powyższą  informację  zreferowali  Kierownik  Jednostki  Realizującej 
Projekt  ISPA /  Fundusz Spójności  (PIU) Pani  Anna Stasiaczek oraz inżynier 
kontraktu Pan Ryszard Ramm przy pomocy pokazu multimedialnego. 

W dyskusji udział wzięli:

Radny Hubert Prabucki poruszył kwestię uwag ze strony mieszkańców, 
dla  których  wykonywane  roboty  są  uciążliwe.  Ponadto  radny   poprosił 
o wyjaśnienie pojęcia „igłofiltry” oraz procentowe przedstawienie ilości robót 
wykonanych  i  robót  opłaconych.  Radny  zauważył,  że  na  str.  6  informacji 
napisane jest,  że modernizacja oczyszczalni ścieków na dzień 16 czerwca br. 
wykonana jest w 60%, a z pobieżnego wyliczenia wynika, że opłacone są roboty 
w wysokości 28% kontraktu. Radny spytał, z czego wynikają takie różnice.   

Odpowiedzi udzielił Pan Ryszard Ramm inżynier kontraktu, wyjaśniając, 
że igłofiltry to urządzenia wyglądem przypominające igłę, w której nawiercone 
są otwory. Urządzenie to wbijane jest w grunt i pod ciśnieniem wysysa wodę 
gruntową.  Następnie  inżynier  kontraktu  poinformował,  że  cały  proces 
finansowania  robót  opiera  się  na  przepisach  zawartych  w  tzw.  czerwonej 
książeczce  FIK  (Federacja  Inżynierów  Konsultantów).  Różnice,  o  których 
wspominał  radny,  wynikają  z  tego,  że  nie  wszystkie  wykonane  roboty  są 
kwalifikowane przez inżyniera do zapłaty. W przypadku kiedy, np. wszystko jest 
wykonane, ale brakuje prób ciśnieniowych, to wykonawca nie otrzymuje jeszcze 
zapłaty. Ponadto inżynier kontraktu zaznaczył, że w przypadku tego typu robót 
nie  używa  się  pojęcia  „odbiór  końcowy”.  Istnieje  odbiór  odcinków,  czyli 
przejęcie  robót,  a  wszystkie  prowadzone  kontrakty  będą  przejmowane  na 
zakończenie całego kontraktu. Na tym etapie wykonawca otrzymuje przejściowe 
świadectwo  płatności.  Na  zakończenie  kontraktu,  kiedy  dostarczone  są  już 
wszystkie  dokumenty,  staje  się  końcowym świadectwem płatności.  Wówczas 
jest 100% wykonania robót i 100% płatności. 
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Radny Zdzisław Abramowicz spytał, czy podczas wykopów znajduje się 
dużo niewypałów, lub szczątków ludzkich.

Inżynier kontraktu Pan Ryszard Ramm poinformował, że dotychczas nie 
było takiego przypadku, ale znaleziono ludzką czaszkę.

Radny Stanisław Szypulski zwrócił uwagę na problem nieprawidłowego 
odpływu wody podczas obfitych opadów deszczu na ul. Spółdzielczej. 

Do powyższego ustosunkował się inżynier kontraktu Pan Ryszard Ramm, 
wyjaśniając, że dokumentacja robót narzuca na wykonawcę i inżyniera zakres 
i termin wykonania odpowiednich robót. Poinformował, że w chwili obecnej, 
bez dostępu do dokumentacji, nie potrafi odpowiedzieć radnemu, czy teren ten 
będzie odwadniany, czy nie.  

W dalszej części radny Bolesław Nowak spytał, czy po zakończeniu prac 
związanych  z  modernizacją  oczyszczalni  ścieków  przy  ul.  Granicznej  nadal 
będą odczuwane nieprzyjemne zapachy.

Inżynier  kontraktu  Pan  Ryszard  Ramm  poinformował,  że  prace 
modernizacyjne  przewidują  przykrycie  dachowe  komory  fermentacyjnej,  co 
znacznie  zmniejszy  problem  uciążliwych  zapachów.  Zaznaczył  także,  że 
w  przypadku  czynnej  oczyszczalni  ścieków  nie  ma  możliwości  całkowitej 
likwidacji zapachów. 

Następnie głos w dyskusji zabrał Z – ca Prezydenta Miasta Karol Stasik, 
informując o problemach związanych z wykonywaniem robót.  

Rada Miasta przyjęła powyższą informację do akceptującej wiadomości. 

Ad 11. Projekty uchwał Rady Miasta: 
11.1.    w  sprawie  powierzenia  Gminie  Miejskiej  Bolesławiec  realizacji   

własnego  zadania  oświatowego  Gminy  Wiejskiej  Bolesławiec 
w zakresie kształcenia, wychowania i zapewnienia opieki dzieciom 
w wieku przedszkolnym,
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Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Krzysztofa  Pieszko,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  16  głosami  „za”  (3  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały.  

Rada Miasta większością głosów, tj. 17 głosami „za” (2 radnych nie brało 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  powierzenia  Gminie 
Miejskiej  Bolesławiec  realizacji  własnego  zadania  oświatowego  Gminy 
Wiejskiej Bolesławiec w zakresie kształcenia, wychowania i zapewnienia opieki 
dzieciom w wieku przedszkolnym.

                           UCHWAŁA NR L/470/06 – zał. nr 18

11.2.   w sprawie Programów Zdrowotnych Gminy Miejskiej Bolesławiec na   
2006 rok,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Andrzeja  Czeczutki,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  17  głosami  „za”  (2  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 17 głosami „za” (2 radnych nie brało 
udziału w głosowaniu),  podjęła uchwałę  w sprawie Programów Zdrowotnych 
Gminy Miejskiej Bolesławiec na 2006 rok.

UCHWAŁA NR L/471/06 – zał. nr 19

11.3.   o zmianie uchwały nr XXIV/344/05 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 25   
maja  2005  r.  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu 
na realizację inwestycji pn.: „Oczyszczanie ścieków w Bolesławcu”, 
współfinansowanej z funduszu Unii Europejskiej Funduszu Spójności 
(ISPA),  zmienionej  uchwałami:  nr  XXXV/349/05  Rady  Miasta 
Bolesławiec z dnia 15 czerwca 2005 r. oraz nr XL/385/05 Rady Miasta 
Bolesławiec z dnia 26 października 2005 r.,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
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Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu),  podjęła uchwałę  o zmianie uchwały nr XXIV/344/05 
Rady  Miasta  Bolesławiec  z  dnia  25  maja  2005  r.  w  sprawie  zaciągnięcia 
pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 
Wodnej we Wrocławiu na realizację inwestycji pn.: „Oczyszczanie ścieków w 
Bolesławcu”,  współfinansowanej  z  funduszu  Unii  Europejskiej  Funduszu 
Spójności  (ISPA),  zmienionej  uchwałami:  nr  XXXV/349/05  Rady  Miasta 
Bolesławiec  z  dnia  15  czerwca  2005  r.  oraz  nr  XL/385/05  Rady  Miasta 
Bolesławiec z dnia 26 października 2005 r.

UCHWAŁA NR L/472/06 – zał. nr 20

11.4.   w sprawie zmiany Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla Miasta   
Bolesławiec na lata 2006 – 2010,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie  statutowym. 
Członkowie Komisji  Infrastruktury,  Gospodarki  Przestrzennej  i  Budownictwa 
oraz Rozwoju Gospodarczego i Finansów otrzymali autopoprawkę do projektu 
uchwały na posiedzeniach Komisji, a pozostali radni – przed sesją.

Z-ca Naczelnika Wydz. RiP Adrian Kaczmarek, na prośbę radnego Huberta 
Prabuckiego, zreferował autopoprawkę do projektu uchwały. Poinformował, że 
dotyczy ona zadania „Renowacja płyty głównej Rynku oraz ul. Bolesława Prusa 
i ulic przyległych”. Autopoprawka wynika z konieczności dostosowania nazwy 
zadania do treści wniosku aplikacyjnego. Po zmianach nazwa zadania brzmi: 
„Wybrukowanie powierzchni Rynku wraz z projektem małej architektury oraz 
zagospodarowanie ul.  Prusa na pasaż pieszy wybrukowany kostką granitową 
w  Bolesławcu”.  Autopoprawka  dotyczy  także  zwiększenia  nakładów  na 
realizację  tego  zadania  o  30  tys.  zł.  Środki  te  są  niezbędne  do  wykonania 
aktualizacji dokumentacji projektowo – kosztorysowej. 
           

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  18  głosami „za”  (1  radny nie  brał 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  zmiany  Wieloletniego 
Programu Inwestycyjnego dla Miasta  Bolesławiec na lata 2006 – 2010 wraz 
z autopoprawką. 

UCHWAŁA NR L/473/06 – zał. nr 21
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11.5.   w sprawie zmian w budżecie miasta na 2006 rok,  

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
Autopoprawka  do  projektu  uchwały  została  wniesiona  na  posiedzeniach 
Komisji. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
zmian w budżecie miasta na 2006 rok wraz z autopoprawką. 

UCHWAŁA NR L/474/06 – zał. nr 22

11.6. w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Gminy  Miejskiej  Bolesławiec  za  I  półrocze  oraz  informacji 
o  przebiegu  wykonania  za  I  półrocze  planów  finansowych 
samorządowych instytucji kultury, 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
zakresu i  formy informacji  o przebiegu wykonania budżetu Gminy Miejskiej 
Bolesławiec za I półrocze oraz informacji o przebiegu wykonania za I półrocze 
planów finansowych samorządowych instytucji kultury.

UCHWAŁA NR L/475/06 – zał. nr 23

11.7.   w sprawie nadania statutu Urzędowi Miasta Bolesławiec,  

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym, 
a autopoprawkę do projektu uchwały przed sesją. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Józefa Pokładka, postanowiła odstąpić 
od referowania projektu uchwały. 

Radca Prawny Tadeusz Grzesik wyjaśnił,  że autopoprawka do projektu 
uchwały polega na wykreśleniu w § 5 ustępu 3. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
nadania statutu Urzędowi Miasta Bolesławiec wraz z autopoprawką. 
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UCHWAŁA NR L/476/06 – zał. nr 24

11.8.    w sprawie ramowego planu pracy Rady Miasta Bolesławiec na okres   
II półrocza 2006 r.,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada Miasta postanowiła odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
ramowego planu pracy Rady Miasta Bolesławiec na okres II półrocza 2006 r.

UCHWAŁA NR L/477/06 – zał. nr 25

11.9.  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady 
Miasta Bolesławiec na okres II półrocza 2006 roku,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Bolesławiec  na 
okres II półrocza 2006 roku.

UCHWAŁA NR L/478/06 – zał. nr 26

11.10. w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miasta 
Bolesławiec na okres II półrocza 2006 roku, 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miasta Bolesławiec na okres 
II półrocza 2006 roku. 
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UCHWAŁA NR L/479/06 – zał. nr 27

11.11.  w  sprawie  wyrażenia  woli  przystąpienia  do  programu  „Nowa 
Starówka”, 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Projekt  uchwały  zreferował  Architekt  Miasta  Piotr  Żak  przy  pomocy 
pokazu multimedialnego. 

W dyskusji udział wzięli:

Radny  Jarosław  Kowalski  poprosił  o  wyjaśnienie  sformułowania 
mówiącego, iż remont elewacji kamienic obejmie 4 m wysokości budynku.

Architekt  Miasta  Piotr  Żak  wyjaśnił,  że  do  4  m  wysokości  budynku 
kładzione będą tynki renowacyjne.

W związku z powyższym radny Jarosław Kowalski spytał, czy prace nie 
obejmą wymiany pokrycia dachowego.

Architekt  Miasta  Piotr  Żak  oznajmił,  że  remont  pokrycia  dachowego 
uzależniony będzie od stanowiska zarządcy danego budynku. 

Następnie  radny  Jarosław  Kowalski  spytał,  czy  po  wykonaniu 
dokumentacji  projektowej  warunkiem wystąpienia  o  środki  jest  przystąpienie 
wszystkich wspólnot do realizacji projektu. 

Odpowiedzi  udzielił  Architekt  Miasta  Piotr  Żak,  informując,  że  do 
realizacji  projektu  przystąpi  każda  zainteresowana  wspólnota.  Nie  można 
wyrazić  zgody  na  rewitalizację  kamienicy,  kiedy  nie  życzy  sobie  tego  jej 
wspólnota. Pan Architekt wyjaśnił, że omawiana uchwała jest dopiero uchwałą 
intencyjną, ale z posiadanych informacji wynika, że zainteresowanie projektem 
jest duże. 

Radny Jan  Paździora  wyraził  niezadowolenie  z  nazwy zadania  „Nowa 
Starówka”. Zdaniem radnego jest to sprzeczność sama w sobie. Jak coś starego 
można określać jako nowe? 

Architekt  Miasta  Piotr  Żak oświadczył,  że  celowe sformułowanie,  aby 
nazwa utkwiła w pamięci. 
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Wypowiedź  uzupełnił  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  wyjaśniając,  że 
nazwa projektu jest swojego rodzaju chwytem marketingowym. 

Radny  Zdzisław  Abramowicz  spytał,  czy  płyty,  którymi  zostanie 
wyłożona powierzchnia Rynku, będą granitowe. 

Architekt  Miasta  Piotr  Żak  odpowiedział,  że  będą  to  płyty  granitowo 
groszkowane, a więc antypoślizgowe.

Radna  Grażyna  Zbieg  poprosiła  o  określenie  czasu  trwania  realizacji 
projektu.

Architekt  Miasta  Piotr  Żak  poinformował,  że  na  wykonanie  całości 
zadania  przewidziany  są  4  lata,  aczkolwiek  nie  ma  gwarancji,  że  będą  to  4 
kolejne lata. Jeżeli jakaś czynność nie zostanie wykonana, wówczas nakłada się 
karę umowną (ok. 0,5 mln. zł za każdą czynność) i okres ten przedłuża się. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  poinformował  o  zabezpieczeniach 
projektu, jakimi są hipoteka kaucyjna oraz zakaz wtórnych podziałów działek do 
czasu powstania obiektów w stanie surowym. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 glosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
wyrażenia woli przystąpienia do programu „Nowa Starówka”.

UCHWAŁA NR L/480/06 – zał. nr 28

11.12.  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  miasta  Bolesławiec  –  dla  terenu  przemysłowego 
zlokalizowanego w rejonie ulic Augusta Cieszkowskiego i Tadeusza 
Kościuszki,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Szypulskiego, postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu),  podjęła  uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Bolesławiec  –  dla  terenu 
przemysłowego  zlokalizowanego  w  rejonie  ulic  Augusta  Cieszkowskiego 
i Tadeusza Kościuszki. 
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UCHWAŁA NR L/481/06 – zał. nr 29

11.13.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Bolesławiec – dla terenu 
przemysłowego zlokalizowanego w rejonie ulic Tadeusza Kościuszki 
i Modłowej, 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta 
Bolesławiec  –  dla  terenu  przemysłowego  zlokalizowanego  w  rejonie  ulic 
Tadeusza Kościuszki i Modłowej. 

UCHWAŁA NR L/482/06 – zał. nr 30

11.14.  w  sprawie  wyrażenia  woli  przejęcia  od  Zarządu  Województwa 
Dolnośląskiego zadania powierzonego – prowadzenia w Bolesławcu 
Filii  Dolnośląskiej  Biblioteki  Pedagogicznej  Oddział  w  Jeleniej 
Górze. 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali na posiedzeniach Komisji. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
wyrażenia  woli  przejęcia  od  Zarządu  Województwa  Dolnośląskiego  zadania 
powierzonego  –  prowadzenia  w  Bolesławcu  Filii  Dolnośląskiej  Biblioteki 
Pedagogicznej Oddział w Jeleniej Górze. 

UCHWAŁA NR L/483/06 – zał. nr 31

Przewodniczący Rady ogłosił 10  minut przerwy,
a następnie wznowił obrady
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Ad 12. Sprawy organizacyjne:
12.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poinformował,  że  LI  sesja  Rady  Miasta 
Bolesławiec planowana jest na dzień 30 sierpnia br.

Ad 13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych.

Prezydent Miasta Piotr Roman

6.1.1. dot. badań mammograficznych – rozważymy Pana propozycję dotyczącą 
rozszerzenia granicy wieku kobiet. Proszę jednak pamiętać, że badania te nie 
rozwiążą  problemu,  jakim  jest  to,  że  w  Polsce  dokonuje  się,  o  ile  dobrze 
pamiętam,  ok.  500  tys.  badań  mammograficznych,  a  powinno  się  ich 
wykonywać 5 mln. My jedynie możemy pomóc. Dobrze stało się, że mammobus 
znalazł  się  w  Bolesławcu.  Cieszy  się  on  dużym  zainteresowaniem.  Nie  do 
przyjęcia jest stanowisko lekarzy mówiących, że nie będą kierować na badania, 
ponieważ  badania  będą  prowadzone  przez  Miasto.  Nie  będziemy  wyręczać 
służby zdrowia. Jeżeli chodzi o ograniczenia wiekowe, to należy się zastanowić 
nad logicznym rozwiązaniem problemu. W innych miastach przyjęte są różne 
metody,  np.  co  roku  zmienia  się  granice  wieku,  aby  badaniami  objąć  jak 
największą  grupę  populacji  w  wieku  o  największym zagrożeniu.  Należy  też 
pamiętać  o  tym,  że  nawet,  jak  badania  kosztują  70  zł,  to  jest  spora  grupa 
obywateli,  których  na  to  stać.  Dlatego  też  należałoby  się  zastanowić,  jak 
ograniczyć dostęp do bezpłatnych badań takim obywatelom i dotrzeć do grup 
osób najbiedniejszych, bowiem badania te powinny być kierowane właśnie do 
tej grupy społeczeństwa. 

W powyższej sprawie głos zabrał radny Krzysztof Pieszko, informując, że 
badania  mammograficzne  są  badaniami  specjalistycznymi,  na  które  kierują 
specjaliści, głównie ginekolodzy i onkolodzy. Obydwie grupy lekarzy mają te 
badania współfinansowane, czyli koszt ponoszony przez lekarza kierującego jest 
minimalny. Radny dodał, że bolesławiecka poradnia onkologiczna nie limituje 
tego typu badań, więc informacje uzyskane przez radnego Jana Paździorę nie do 
końca  są  prawdziwe.  Zdaniem  radnego  Krzysztofa  Pieszko  większym 
problemem jest świadomość społeczna. 

W odniesieniu do powyższego Prezydent Miasta Piotr Roman stwierdził, 
że zaistniałe nieporozumienie trzeba wyjaśnić.
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Radny Andrzej Czeczutka poinformował, że zapisy na bezpłatne badania 
mammograficzne nie są już przyjmowane. 

Radny  Krzysztof  Pieszko  stwierdził,  że  należałoby  wesprzeć  pewne 
działania  bolesławieckich  poradni  specjalistycznych,  aby  kontrakty  były  na 
miarę potrzeb mieszkańców. Zdaniem radnego duża rola należy do Starostwa 
Powiatowego. 

6.1.3. dot. wyścigu kolarskiego „Grody Piastowskie” – w ubiegłym roku wyścig 
ten przejeżdżał przez Bolesławiec. Pan radny ma rację, tylko proszę pamiętać 
o tym, że jeżeli w Bolesławcu miałaby być meta czy start, to jest to wydatek 
rzędu 20 tys. zł. Trzeba się zastanowić, czy warto w to inwestować, ponieważ 
w zeszłym roku mieliśmy już dwa wyścigi kolarskie. Owszem, było nimi jakieś 
zainteresowanie,  ale  z  drugiej  strony  te  pieniądze  możemy  zainwestować 
w kilka imprez popularyzowanych przez MOSiR. W zeszłym roku premia lotna 
była dużo tańsza, ponieważ kosztowała ok. 5 tys. zł, chociaż zdaję sobie sprawę, 
że  nie  jest  to  taki  sam  efekt,  jak  start  czy  meta.  Tego  typu  imprezy  mają 
charakter komercyjny. Nie są one czysto amatorsko – sportowe. W ubiegłym 
roku spróbowaliśmy i być może w przyszłym również spróbujemy, o ile znajdą 
się sponsorzy, ponieważ w zeszłym roku liczyliśmy, że takowi się znajdą, ale nie 
było  żadnego  zainteresowania  ze  strony  bolesławieckich  przedsiębiorców 
i to my musieliśmy zapłacić za premię lotną.

6.1.4. dot. sprawy Pana Stefana Czernka – sprawa ta powraca co jakiś czas. Na 
ten  temat  zostało  już  bardzo  dużo  powiedziane,  zarówno  na  sesji,  jak  i  na 
komisjach.  Oczywiście  możemy  do  tego  wrócić,  ale  już  to  wyjaśnialiśmy. 
W przypadku  Pana  Czernka  nie  można  powiedzieć,  że  wina  leży  po  jednej 
stronie. Tak również sądzą sąsiedzi Pana Czernka i myślę, że to jest też kwestia 
dogadania  się  z  sąsiadami.  Jeżeli  Pan  radny  sobie  życzy,  to  możemy  mu 
przedstawić całą długą historię sprawy.

6.2.2. dot. upamiętnienia martyrologii Polaków i żołnierzy alianckich  -  jest to 
absolutnie  słusznie.  Jeśli  chodzi  o  umieszczenie  tablic,  to  proszę  się  w  tej 
sprawie  skontaktować  z  Panią  Naczelnik  Wydz.  RiP  Elżbietą  Chojnacką. 
W  ramach  projektu  „Śladami  słynnych  Europejczyków”  trzeba  będzie 
zaplanować umieszczenie  kilku  tablic,  które  będą  pokazywały  miejsca  kaźni 
ludzi w czasie II wojny światowej. Jest to słuszne, ja się z tym zgadzam. Tym 
bardziej, że w kontekście tego podjęliście Państwo stanowisko. Wciąż jest to 
nieprzyjemna  sytuacja  dla  Polaków.  Otwarcie  Muzeum  Śląska  w  Goerlitz 
przedstawiającej  niemiecko  -  centryczną  wizję  tych  wydarzeń,  czy  w  ogóle 
historii Śląska, ostatnia wystawa w Berlinie, w czasie której triumfowała Pani 
Eryka  Steibnach,  gdzie  proporcje  dotyczące  historii  tych  ziem  zostały 
kompletnie wypaczone. One wskazują na to, że my musimy wszędzie, gdzie się 
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da, prezentować swój punkt widzenia i upamiętniać historię, żeby za parę lat nie 
stało się to, o czym mówił radny Zdzisław Abramowicz. Rozdaliśmy Państwu 
kserokopię artykułu z tygodnika „Wprost”, który mnie kompletnie zaskoczył. 
Jest  w nim napisane,  że  przewodnicy  oprowadzający  po  obozie  mieli  zakaz 
określania go obozem niemieckim. Trzeba to zmieniać.

6.6.1.  dot.  zamontowania  progów  spowalniających  przy  ulicach  Storczyków,  
Stokrotek i Dolne Młyny – w tym przypadku mamy pewną procedurę. Ja mogę 
być tylko wykonawcą, nie chcę robić nic wbrew Komisji.  To do niej  należy 
decyzja. Podczas wizyt w różnych miejscach staram się obserwować tego typu 
rozwiązania i widzę, że coraz więcej miast decyduje się na to, aby w bocznych 
uliczkach stawiać różnego rodzaju przeszkody w celu zmniejszenia prędkości. 
To jest dość ciekawe, ponieważ ruch samochodowy w tych miastach wzrasta, 
a jednocześnie jest coraz więcej tych utrudnień. Widziałem to w Niemczech, 
Czechach, Francji. Nie rozbudowuje, nie poszerza się dróg, nawet jeśli jest taka 
możliwość. 

Radny  Lesław Chudzik  poinformował  o  ustawieniu  szykan  na  ulicach 
Tulipanowej,  Sadowej  i  Różanej,  co  spowodowało  przeniesienie  ruchu 
samochodowego  na  ulice  Stokrotek  i  Widok.  W takim  wypadku  należałoby 
także ustawić szykany również i na tych ulicach. 

6.6.2.  dot.  ograniczenia  prędkości  motocyklistów -  to  bardzo  trudny  temat. 
Myślę, że powoli dojrzewamy do decyzji związanej z kupnem kilku urządzeń 
radarowych. Niestety są one drogie. Ponadto jest jeszcze niewyjaśniona sytuacja 
możliwości korzystania z tych urządzeń przez Straż Miejską. 

6.7.1. dot. bezpiecznego wypoczynku nad wodami otwartymi gminy miejskiej –  
są zawarte umowy z dzierżawcami i to oni odpowiadają za czystość obiektów 
wodnych.  Trzeba będzie  w tej  sprawie zorganizować spotkanie.  Proszę Pana 
radnego, aby nam w tym pomógł. Mogę Państwa zapewnić, że strażnicy miejscy 
poświęcają bardzo dużo czasu wizytowaniu tych miejsc. Sprawdzają porządek, 
ale jest to też ulubione miejsce wagarowiczów i kilka razy udało im się złapać 
młodzież na zachowaniach niegodnych ucznia.   

6.8.1. dot. zamontowania progów spowalniających przy ul. Brzozowej – ostatnio 
byłem w niemieckich miastach obok Świnoujścia i tam projektuje się szykany 
już na etapie projektowania dróg.

6.9.1. dot. znaków drogowych na ul. Stolarskiej – wniosek w tej sprawie złożyli 
mieszkańcy tej ulicy. 
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Z – ca Prezydenta Miasta Karol Stasik  

6.1.2.  dot.  uzupełnienia  piasku  w  piaskownicach  znajdujących  się  w  parku 
Waryńskiego – w przeciągu kilku najbliższych dni nastąpi wymiana piaskownic. 

6.2.1. dot. potoku przy ul. Willowej – część od strony lasu do przepustu leży 
w gestii Starostwa Powiatowego. Wielokrotnie występowaliśmy w tej sprawie, 
jednak  bez  skutku.  Zamiast  Starostwa  sprzątaliśmy  my.  Teraz  również 
posprzątamy i kolejny raz wystąpimy z pismem. Zastanowimy się nad tym, aby 
w części odkrytej  zrobić kilka stopni  czyszczących.  Oprócz tego zapraszamy 
Pana  radnego  do  współpracy  i  zorganizujemy  spotkanie  z  mieszkańcami  ul. 
Willowej. 

6.3.1.  dot.  usunięcia  elementów  pozostałych  po  demontażu  urządzeń 
zabawowych w parku Waryńskiego – w chwili obecnej pracownik Wydz. KO 
demontuje  niebezpieczne  elementy.  W ciągu kilku dni  w miejsce  usuniętych 
urządzeń zabawowych będą montowane nowe. 

6.3.2. dot. zwisającej lampy w parku Waryńskiego – lampa zostanie naprawiona.

6.3.3.  dot.  znaku  drogowego  na  skrzyżowaniu  ulic  Spokojnej  i  Piastów – 
poleciłem, aby sprawdzono, jaka była organizacja ruchów przy tej  inwestycji 
i  zgodnie  z  nią  należy  postąpić.  Jeśli  ten  znak  miał  być  zdemontowany,  to 
powinien  zostać  zdemontowany  i  zabezpieczony.  Będzie  tak,  jak  zostało  to 
przewidziane w planie organizacji ruchu.

6.4.1.  dot.  likwidacji  szkód po burzach na ul.  Zabobrze –  pomiędzy ulicami 
Zabobrze i II Armii Wojska Polskiego są poprzeczne drogi. Zleciliśmy MZGK 
Sp. z o.o. zebranie piachu. Sprawa ta zostanie niezwłocznie załatwiona. Przy 
okazji  chciałem  powiedzieć,  że  wczoraj  odbyły  się  rozmowy  na  temat 
zabezpieczenia tych dróg. Doraźne zasypanie ich przy pomocy różnego rodzaju 
grysów  jest  tylko  częściowym  rozwiązaniem  problemu.  Drogi  te  trzeba 
utwardzić. Rozmawialiśmy także o tym, że w przyszłym roku jednym z zadań 
Wydz. KO będzie zaprojektowanie tej drogi. Równocześnie spróbujemy dobrać 
grysy,  którymi  wypełnimy  ubytki,  w  taki  sposób,  aby  zminimalizować 
wypłukiwanie przez wodę. 

6.5.1.  dot.  oświetlenia  przy  ul.  Spacerowej  –  Rada  Miasta  zatwierdziła  plan 
zadań na ten rok i wśród nich jest właśnie oświetlenie tego terenu. Myślę, że 
w tym roku wykonamy całą ul. Spacerową, oczywiście, jeśli zostaną pokonane 
wszystkie trudności.  Ostateczna wersja jest  taka,  że niestety gmina nie może 
przejąć  tego  terenu,  ponieważ  faktyczne  przejęcie  może  nastąpić  z  dniem 
1 stycznia. Należy podjąć procedurę przejęcia oraz stosowne projekty uchwał, 
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zarówno Rady Miasta, jak i Rady Powiatu. Uzgodniliśmy również, że Starostwo 
formalnie dokona rozwiązania spraw własnościowych i będzie się to odbywało 
na  podstawie  porozumienia.  Jeśli  Starostwo  nie  będzie  miało  własnych 
pieniędzy, to zwrócimy się do państwa. Będą to kwoty rzędu 20 – 30 tys. zł. 
Chodzi  o  koszty  rozgraniczenia  działek  i  spisania  umów  notarialnych. 
Podkreślaliśmy  konieczność  uzgodnienia  tych  spraw  przed  wrześniem  br. 
Projekt uchwały w sprawie środków potrzebnych na wykonanie przedłożymy na 
sesji  sierpniowej. I w tym zakresie droga zostanie zrobiona. Tak obiecaliśmy 
mieszkańcom i tak postaramy się to wykonać. 

6.6.1.  dot.  zamontowania  progów  spowalniających  przy  ulicach  Storczyków,  
Stokrotek i Dolne Młyny;
6.8.1.  dot.  zamontowania  progów  spowalniających  przy  ul.  
Brzozowej   –  zostałem  upomniany  przez  członków  Komisji  Infrastruktury, 
Gospodarki  Przestrzennej  i  Budownictwa  za  podejmowanie  decyzji  bez 
konsultacji z nią.  Dlatego też każda taka propozycja zostanie skierowania do 
Komisji.  W  sprawie  ul.  Brzozowej  trzeba  będzie  się  ponownie  spotkać 
i wówczas Komisja podejmie decyzję. Koszt progu wynosi ok. 500 zł. 

6.6.2. dot. ograniczenia prędkości motocyklistów – motocyklistów obowiązują 
takie  same prawa,  jak  innych  użytkowników ruchu.  Wszelkie  przypadki  ich 
naruszenia należy zgłaszać Policji. 

Radny Lesław Chudzik poinformował,  że problem ten zgłaszał  Policji, 
jednak nie przyniosło to zamierzonego skutku.

Wobec powyższego Z – ca Prezydenta Miasta Karol Stasik oświadczył, że 
w sprawie tej zwróci się do Komendanta Policji.

6.7.1. dot. bezpiecznego wypoczynku nad wodami otwartymi gminy miejskiej –  
w sprawie tej rozmawiałem z pracownikami dwóch wydziałów Urzędu Miasta. 
W  przeszłości  nie  było  tradycji,  abyśmy  organizowali  specjalne  spotkania 
z właścicielami i użytkownikami akwenów. Jeśli Rada Miasta uzna za stosowne, 
to  podejmiemy  odpowiednie  kroki.  Jednym  z  nich  będzie  umieszczenie 
informacji w mediach (m.in. w telewizji lokalnej) o tym, że można się kąpać 
tylko  na  terenach  dozwolonych.  Zwrócimy  się  także  do  właścicieli 
i  użytkowników akwenów znajdujących się  na  terenie  miasta  z  apelem,  aby 
mieszkańcy  nie  kąpali  się  w  tych  akwenach.  Chcę  przypomnieć,  że  trzy 
żwirownie, będące własnością Miasta, są w tej chwili w dzierżawie.

Radny Stanisław Szypulski  wyjaśnił,  że  poruszając omawiany problem 
w interpelacji miał na myśli kwestię zapewnienia porządku w obrębie akwenów. 
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Zwrócił  uwagę na fakt,  że  dzierżawca akwenu nie  poradzi  sobie  sam z tym 
problemem. Powinien mieć pomoc ze strony Miasta.

Radny Andrzej Czeczutka zauważył, że większość mieszkańców korzysta 
ze żwirowni,  gdzie nie ma ratowników wodnych, ponieważ wstęp na baseny 
miejskie  jest  płatny.  Zdaniem  radnego  również  te  akweny  powinny  być 
nadzorowane przez ratowników wodnych.

Nawiązując  do wypowiedzi  poprzednika,  radny Zdzisław Abramowicz, 
stwierdził, że gdyby ratownik próbował udzielać pomocy na żwirowni, to będzie 
za to odpowiadał, bowiem nie jest to dozwolone kąpielisko. Radny wyjaśnił, że 
akwen  wodny  pełni  rolę  kąpieliska  tylko  wtedy,  gdy  spełnia  odpowiednie 
warunki.  

Zdaniem  Prezydenta  Miasta  Piotra  Romana  najlepszym  rozwiązaniem 
będzie  promocja  basenów  miejskich.  Prezydent  poinformował  o  zakupie 
specjalnego  odkurzacza,  który  umożliwi  czyszczenie  wody  bez  jej  częstej 
wymiany. Dzięki temu woda w basenie będzie cieplejsza. Ponadto każdego dnia 
na terenie basenów organizowane są bezpłatne zajęcia dla dzieci i młodzieży. 

6.9.1. dot. znaków drogowych na ul. Stolarskiej – w tej sprawie przeprowadzone 
były konsultacje z mieszkańcami, w których uczestniczył także radny Bolesław 
Nowak.  Następnie  sprawę skierowano do Komisji  Infrastruktury,  Gospodarki 
Przestrzennej i Budownictwa, która po analizie zaleciła ruch jednokierunkowy. 
Uważam,  że  decyzja  jest  słuszna,  ponieważ  ulica  ta  jest  wąska,  są  nowe 
chodniki. W przypadku ulicy jednokierunkowej istnieje możliwość parkowania 
samochodów wzdłuż ulicy.  Ponadto okolica  ta  jest  cicha,  spokojna i  nie  ma 
potrzeby rozwijać tam ruchu samochodowego. Moim zdaniem jest to bezpieczne 
rozwiązanie dla mieszkańców. 

Radny Bolesław Nowak zwrócił uwagę na fakt, że sprawa ta podzieliła 
mieszkańców  ulicy.  Poinformował  także,  że  w  miejscu  tym  istnieje  jeszcze 
jeden problem. Przy sklepie „Zaułek” samochody parkują na chodniku. 

Z  -  ca  Prezydenta  Miasta  Karol  Stasik,  odnosząc  się  do  wypowiedzi 
radnego, poinformował, że zostaną tam postawione słupki.

Radny  Stanisław  Andrusieczko,  jako  członek  Komisji  Infrastruktury, 
Gospodarki  Przestrzennej  i  Budownictwa,  poinformował,  że Komisja  podjęła 
decyzję  o  ustanowieniu  ul.  Stolarskiej  ulicą  jednokierunkową  po  dokładnej 
analizie sprawy oraz wizji lokalnej.
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Radny Bolesław Nowak poinformował, że wniosek w omawianej sprawie 
złożył  do  Komisji  Infrastruktury,  Gospodarki  Przestrzennej  i  Budownictwa 
Wydz. Komunalny Urzędu Miasta.

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta uznała udzielone 
odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski, za wystarczające.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Miasta 
zamknął L sesję Rady Miasta Bolesławiec
 

Protokołowała:

Małgorzata Zadora

MZ/MZ
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